
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 26. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 391
Hvad er ministerens kommentar til artiklen ”Børn med kræft skal måske flytte fra Skejby til
København” i Århus Stiftstidende 26/11-20, og kan ministeren oplyse:
– Hvilke faglige begrundelser der ligger bag denne flytning?
– Hvordan man sikrer akut behandling af syge børn, hvis de skal transporteres mindst

tre timer på tværs af Danmark?
– Hvordan man vil sikre en optimal behandling med den helt nødvendige inddragelse af

nære pårørende i behandlingen, hvis den flyttes til København, og disse så udsættes
for transporttider på mellem fire og seks timer fra Region Nordjylland og Region
Syddanmark?

– Hvordan man vil sikre de syge børns mulighed for en så normal hverdag som muligt
med lokalt netværk, undervisning i skolen m.v., som også er et issue, når de selv og
de nære pårørende skal transportere sig så langt?

– Har man i arbejdet med denne del af specialeplanlægningen mulighed for at samarbej-
de på en måde, så det er personalet der ”flytter sig”/samarbejder på tværs af sygehusene
og regionsgrænserne, således at patienterne stadig kan indlægges og behandles i næ-
rområdet?
– Hvordan harmonerer disse planer med regeringens angivelige mål om mere kvalitet i

behandlingen og større nærhed til borgeren i den offentlige service?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 10. december 2020.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand

1/1

Sundheds- og Ældreudvalget 2020-21
SUU Alm.del -  Spørgsmål 391

Offentligt


